
Amikor Mózes törvénye szerint elteltek Mária tisztulásának napjai, 
fölvitték Jézust Jeruzsálembe, hogy bemutassák az Úrnak, amint az Úr 
törvénye előírja: „Minden elsőszülött fiú az Úr szent tulajdona.” Ekkor 
kellett Máriának, ugyancsak az Úr törvénye szerint, „egy pár gerlét vagy 
két galambfiókát” tisztulási áldozatul bemutatni. És íme, volt 
Jeruzsálemben egy Simeon nevű férfiú, egy igaz és istenfélő ember, aki 
Izrael vigaszára várt, és a Szentlélek lakott benne. A Szentlélek 
kinyilatkoztatta neki, hogy nem lát halált addig, míg nem látja az Úr 
Fölkentjét. A Lélek arra indította, hogy menjen a templomba, amikor a 
gyermek Jézust odavitték szülei, hogy a törvény előírásai szerint 
cselekedjenek vele. Simeon a karjára vette őt, és így magasztalta Istent: 
Most már elbocsáthatod szolgádat, Uram, szavaid szerint békességben, 
mert szemeim meglátták Szabadításodat, melyet minden nemzet számára 
készítettél, hogy világosság legyen: kinyilatkoztatás a pogányoknak, és 
dicsőség népednek, Izraelnek. 

Jézus atyja és anyja ámulva hallgatták mindazt, amit Simeon mondott. 
Simeon pedig megáldotta őket, és így szólt Máriához, Jézus anyjához: 
„Lám, e gyermek által sokan elbuknak és sokan feltámadnak Izraelben! Az 
ellentmondás jele lesz ő – még a te lelkedet is tőr járja át –, hogy napfényre 
kerüljenek sok szívnek titkos gondolatai!” 
Ott volt Anna prófétanő is, Fánuel leánya Áser törzséből. Idős volt már, 
napjai előrehaladtak. Leánykora után hét évig élt férjével, majd özvegyen 
érte meg a nyolcvannegyedik évét. Nem hagyta el a templomot soha, 
böjtölve és imádkozva szolgálta Istent éjjel és nappal. Abban az órában is 
odament, dicsőítette Istent, és beszélt a gyermekről mindazoknak, akik 
Jeruzsálem megváltására vártak. 

Miután az Úr törvénye szerint elvégeztek mindent, visszatértek városukba, 
a galileai Názáretbe. A gyermek pedig növekedett és erősödött; eltelt 
bölcsességgel, és Isten kedvét lelte benne. 

Lk 2,22-40 

 
 

Kedves Testvérek! 
 
 

A mai evangéliumi szakasz egy olyan eseményt mutat be, amilyenben 
nekünk is részünk lehet, akár minden héten. Vallásos emberek a 
Templomban találkoznak egymással, kultuszi cselekményt végeznek, ott 
van köztük Isten - és, úgy tűnik, hogy amikor kijönnek, semmi sem 
változik. Marad a római megszállás. Marad Augusztus a császár. Marad 



sok betegség, marad a kellemetlen szomszéd, az elviselhetetlen 
munkatárs. Marad a háború Ukrajnában és a Szentföldön. Mintha Isten 
egy tehetetlen kisgyermek lenne, mint a mai Evangéliumban. Néha 
megtapasztaljuk Isten csodás szabadításait, ad gyógyulásokat, 
kiengesztelődést, békét - néha pedig azt éljük meg, hogy Isten nem 
cselekszik. Mintha tehetetlen lenne. Nincs imameghallgatás, nincs 
enyhülés, nincs megoldás. És Jézus többször is ilyen arcát mutatja nekünk. 
Názáretben nem tud csodát tenni, a tanítványi körből sokan elhagyják, a 
hozsánnát kiáltó tömeg után a feszítsd meg hallatszik - és ott van a 
kereszten, szenvedve, szomjasan, tehetetlenül. 
 
 
 

Az a különös, kedves Testvérek, hogy ha kitartunk emellett a tehetetlennek 
látott Isten mellett, akkor átalakítja az életünket, ahogy Józsefét és Máriáét 
is átalakította a kisded Jézus. 
 
 

Az első állomásunk a fájdalom, a kétségbeesés. Ahogy az agg Simeon 
jövendöli is Máriának: még a te lelkedet is tőr járja át. Ha Istent szeretjük, 
akkor fájdalommal tölt el, ha ha tehetetlennek éljük meg, ha az ügye ellen 
küzdők sikeresek, ha úgy érezzük, elhagyott minket, nem segít már 
rajtunk. Mit mondjunk az olyan kérdésekre, hogy hol van ilyenkor 
Isten,  vagy hogy nézheti ezt Isten, ha van Isten, akkor miért van ez és az 
a gond a világban.  
 
 

Kedves Testvérek, mi nem azt a feladatot kaptuk Istentől, hogy a 
védőügyvédjei legyünk. Amikor Jézus az ő értünk adott testéről és véréről 
beszél, a mennybemeneteléről és az Atya kegyelmi elhívásáról tanít, sok 
tanítványa megbotránkozik benne és elhagyja. És Péter apostol nem 
védőbeszédet mond, hanem kifejezi a Jézushoz való tartozását: Uram, 
kihez mennénk? Örök élet beszéde van nálad. 
 
 

A hűség, a Jézus mellett való megmaradás a dolgunk, nem pedig a hit 
nélkül élőkkel való vitatkozás. 
 
 

Ha hűségesen Isten mellett maradunk, akkor bevon minket a megoldásba. 
Egy aktív, felelős hitélet kezdődik el. Imádkozunk a békéért - és amíg nincs 
béke, segítjük a menekülteket és a háborús területen élőket, ahogy tudjuk. 
Imádkozunk a rászorulókért, és a magunk is támogatjuk őket. Maga Jézus 
bízza ránk testvéreinket, mikor tehetetlenül függ a kereszten: Asszony, íme 
a te fiad - és a tanítványnak: íme, a te anyád. 



 
 

És aktív hitéletre van szükségünk ahhoz is, hogy lelki táplálékhoz jussunk. 
Nem a felhőből, nem a kerubok közül szól az Isten hozzánk. Magunknak 
kell a Szentírást elővennünk, lelki olvasmányokat olvasnunk, igehirdetést 
hallgatnunk. Felnőtt, felelős, tevékeny hitéletre kapunk meghívást 
Istentől. 
 
 

A kétségbeesésből emel ki minket Isten, hogy aktív keresztény életet 
éljünk. És még ennél is tovább vezet minket a sokszor tehetetlennek látszó 
Isten. Mert nem csak az igaz, hogy az Istent szeretők szívét tőr járja át, 
mint Máriáét. Azt is mondta Simeon, hogy Szabadítót küldött az Atya. És 
a Jézus mellett kitartók nemcsak azt hallják meg, hogy Ti is el akartok 
menni, hogy íme a te anyád, hanem azt is, hogy Elvégeztetett. Mert ahogy 
nekünk fáj, ha azt érezzük, Isten elhagy minket, úgy neki az fájna, ha a 
bűneink miatt el kellene hagynia minket.  
 
 

Nemsokára az oltárnál ünnepeljük, hogy Elvégeztetett. Elvégeztetett, hogy 
Istenhez tartozunk mindörökké. Bő húsz perc és kimész a templomból. A 
fizetésed nem lesz nagyobb. A háború nem ér véget. Látszólag minden úgy 
marad, ahogy volt - de tudhatod, hogy elvégeztetett: Isten veled marad 
örökké. 
 
 

Ámen 
 


